
Växtproduktion - ogräs och växtskadegörare
BI1352, 20269.2324
 15 Hp
Studietakt = 100%
Nivå och djup = Grund   
Kursledare = Hanna Friberg 

Värderingsresultat

Värderingsperiod: 2024-01-07   -   2024-01-28 
Antal svar 12
Studentantal 21
Svarsfrekvens 57 % 

Obligatoriska standardfrågor

1.   Mitt helhetsintryck av kursen är:

 
Antal svar: 12 
Medel: 4,8 
Median: 5 

1: 0
2: 0
3: 0
4: 3
5: 9
Har ingen uppfattning: 0

2.   Jag anser att kursens innehåll hade en tydlig koppling till kursens lärandemål.

 
Antal svar: 12 
Medel: 4,9 
Median: 5 

1: 0
2: 0
3: 0
4: 1
5: 10
Har ingen uppfattning: 1



3.   Mina förkunskaper var tillräckliga för att tillgodogöra mig kursen.

 
Antal svar: 12 
Medel: 4,9 
Median: 5 

1: 0
2: 0
3: 0
4: 1
5: 11
Har ingen uppfattning: 0

4.   Jag anser att kursinformationen var lättillgänglig.

 
Antal svar: 12 
Medel: 4,9 
Median: 5 

1: 0
2: 0
3: 0
4: 1
5: 11
Har ingen uppfattning: 0

5.   Kursens lärandemoment (föreläsningar, litteratur, övningar med mera) har stöttat mitt lärande.

 
Antal svar: 12 
Medel: 4,8 
Median: 5 

1: 0
2: 0
3: 0
4: 2
5: 10
Har ingen uppfattning: 0

6.   Jag anser att den sociala lärmiljön har varit inkluderande där olika tankar respekterades.

 
Antal svar: 12 
Medel: 5,0 
Median: 5 

1: 0
2: 0
3: 0
4: 0
5: 12



Har ingen uppfattning: 0

7.   Jag anser att den fysiska lärmiljön (exempelvis lokaler och utrustning) var tillfredställande.

 
Antal svar: 12 
Medel: 4,4 
Median: 4 

1: 0
2: 0
3: 1
4: 5
5: 6
Har ingen uppfattning: 0

8.   Examinationen/-erna gav mig möjlighet att visa vad jag lärt mig under kursen, se lärandemål.

 
Antal svar: 12 
Medel: 4,5 
Median: 5 

1: 0
2: 0
3: 2
4: 2
5: 8
Har ingen uppfattning: 0

9.   Jag anser att kursen har berört hållbar utveckling (miljömässig, social och/eller ekonomisk hållbarhet).

 
Antal svar: 12 
Medel: 5,0 
Median: 5 

1: 0
2: 0
3: 0
4: 0
5: 12
Har ingen uppfattning: 0

10.   Jag anser att kursen har berört ett genus- och jämställdhetsperspektiv i innehåll och praktik (t. ex.
perspektiv på ämnet, kurslitteratur, fördelning av taltid och förekomst av härskartekniker).

 



 
Antal svar: 12 
Medel: 4,7 
Median: 5 

1: 0
2: 0
3: 0
4: 3
5: 7
Har ingen uppfattning: 2

11.   Jag anser att kursen har berört internationella perspektiv.

 
Antal svar: 12 
Medel: 4,3 
Median: 4 

1: 0
2: 1
3: 1
4: 4
5: 6
Har ingen uppfattning: 0

12.   Jag har i genomsnitt lagt … timmar per vecka på kursen (inklusive schemalagd tid).

 
Antal svar: 12 
Medel: 32,7 
Median: 26-35 

≤5: 0
6-15: 0
16-25: 0
26-35: 8
36-45: 3
≥46: 0
Har ingen uppfattning: 1

Egna frågor

13.   Var det enligt dig något som kändes överflödigt eller som fick oproprortionerligt mycket tid på kursen?
Om ja, vad?

13.   Var det något du saknade på kursen, eller något som du tyckte fick för lite utrymme? Om ja, vad?



Kursledarens kommentarer
Årets kurs lästes av 21 studenter till att börja med. En student hoppade dock av kursen strax innan juluppehållet.
Endast 12 svar inkom på utvärderingen, vilket är betydligt lägre än önskat. Här borde vi ha påmint studenterna
tydligare om att göra utvärderingen i tid. Gruppen som läste kursen hade hög närvaro och stort engagemang, vilket
tidigt noterades bland undervisande personal. Redan i kursens inledande veckor kommenterade många att gruppen
ställde relevanta frågor som visade på en hög kunskapsnivå och bra baskunskap. Studenterna anger också att
deras förkunskaper var tillräckliga för kursen (medel 4,9; median 5).

Studenternas helhetsintryck av kursen är i medel 4,8, median 5, vilket är glädjande. Vi är särskilt glada över att
studenterna uppfattat lärandemiljön som inkluderande, eftersom det är en aspekt som vi aktivt arbetat med. I
utvärderingens olika kommentarer lyfts såväl positiva aspekter som förbättringsmöjligheter. Många av dem spänner
över flera delfrågor och presenteras nedan i stället efter några av kursens moment.

Gårdsprojektet, där studenterna besöker och arbetar med olika aspekter av växtodling på en uppländsk gård, är ett
uppskattat inslag som värdesätts av såväl studenter som lärare. Momentet hade i år senarelagts vilket många lärare
tyckte ökade kvaliteten på det arbete som gjordes. I kommentarerna framkommer dock synpunkter på att nivån var
för låg. Eftersom det här är ett moment som vi satsar mycket resurser på är det av högsta vikt att kvaliteten säkras.
Det är också ett moment som kräver ständig uppdatering, eftersom utvecklingen i och kring en växtodlingsgård är
snabb och betydande. Gårdsprojektet spänner över två olika kurser: den här och BI1350, som ligger precis innan i
ramschemat. Ett arbete med att utvärdera och förbättra gårdsprojektet kommer att genomföras inför kommande års kurs.

Insektslaborationerna, som inkluderar praktisk artbestämning, är ett annat resurskrävande moment som vi bör värna
om. Årets studenter visar stor uppskattning kring dem, och kursledningen ser det som viktigt att den här typen av
praktiska moment som ger konkreta färdigheter bibehålls även i tider av ekonomiska nedskärningar.

Fallstudierna ligger mot slutet av kursen och är baserade på självstudier och diskussioner. Tidigare år har
kommentarer framkommit om att de inte tydligt bidragit till lärandet. Upplägget har därför modifierats något, vilket
kanske avspeglas i de mer positiva kommentarerna från årets studenter. Fortsatta uppdateringsbehov har dock
framkommit vid sidan av utvärderingen, till exempel vad gäller bildmaterialet som används (alltför lätta att hitta på
nätet och ibland av bristande kvalitet) och urvalet av grödor som representeras (sockerbetor saknas).

Hållbarhetsavsnittet uppskattades generellt sett i sitt innehåll. På grund av sena förändringar i upplägget (inställd
digital konferens) och flera misstag från kursledaren blev det dock brister kopplade till informationen, vilket flera
studenter påpekat. Det ska vi givetvis försöka förbättra till kommande kurser.

Tentamina för såväl skadegörare som ogräs görs i form av en hemtenta med formatet ”open book”. Tentaformen
(hemtenta) uppskattas av vissa studenter medan andra föredrar salsskrivningar. Bland lärare vill vi gärna behålla
formen för att kunna behålla fokus på förståelse snarare än utantill-lärande av de många organismer som vi önskar
att studenterna ska vara bekanta med efter kursen. Det är dock en utmaning att utforma en relevant tentamen på
tillräckligt hög nivå för godkännande-nivån (”redogör för”). Lärargruppen behöver se över utformning och nivå på
frågorna inför kommande år, om formatet bibehålls.

Lokalerna är en återkommande fråga. Efter kraftig kritik mot BioCentrums lokaler från förra årets studenter valde vi
att i högre utsträckning be om lokaler i Ulls hus för årets kurs, vilket gav en ryckighet för både studenter och lärare.
En förbättring av ljud och luft i lokalerna i BioCentrum ska enligt uppgift vara på gång, vilket förhoppningsvis gör det
till ett bättre val framöver.

Studentrepresentantens kommentarer

Övergripande intryck av kursen är positiv, studenterna tycker att kursen är givande och ger bra insyn i hur det ser ut
med ogräs och skadegörare i svenskt lantbruk och även internationellt i vissa fall. Vissa moment tas upp som
särskilt positiva, bland annat gårdsprojektet och insektsmomenten. Studenterna tycker att lärarna är bra och
engagerade, samt att lärandemiljön är inkluderande och öppen för att ställa många frågor.

Vissa moment kan förbättras, exempelvis presentationen av gårdsprojektet som vissa tyckte höll en för låg nivå för
elever på tredje året. Man kan med fördel ställa högre krav på oss elever, både i rapportskrivandet och själva
presentationen av arbetet.

Ett annat förslag på förbättring är att ogräsdelen borde få en egen modul i canvas, för att göra det lättare att hitta
föreläsningarna. Annars tycker studenterna att kursinformationen i övrigt var lättillgänglig och att det var bra strukturerat.

Lärandemomenten tyckte eleverna var mycket bra. Bland annat tyckte studenterna att föreläsning till följd av
laboration var mycket bra. Dock finns det önskemål om att man har lite mer ingående föreläsningar om olika
svampsjukdomar i kombination med mykologilaborationerna. Fallstudierna var också ett moment som eleverna
uppskattade, då det var ett bra tillfälle att sätta sig in i olika sjukdomar. Föreläsningarna tyckte studenterna var bra,
men det är bra om man kanske kortar ner/gör om vissa av skadegörareföreläsningarna så att läraren hinner gå
igenom allt som är tänkt under föreläsningens tid.



igenom allt som är tänkt under föreläsningens tid.

Angående den fysiska lärmiljön tycker elever att man kan med fördel hålla sig till en byggnad och inte hoppa mellan
bioc och ulls hus.

Hemtentamen har studenterna delade åsikter om. Vissa tyckte att tentamen höll en alldeles för låg nivå för en
hemtenta, då frågorna lätt kunde kollas upp och inte riktigt testade kunskapen hos eleverna. Andra tyckte att
hemtentan var bra just för möjligheten att kunna kolla upp saker. Flera elever uttryckte önskemål om att ha
tentafrågor mer som rådgivningsfrågor och likt fallstudierna på delen av tentan för högre betyg. För tentan med
högre betyg önskas det också svarsexempel på exempeltentamen för förståelse kring hur omfattande svaren
förväntas vara för ett högre betyg.

För hållbarhetsavsnittet önskas det tydligare information kring vad som gäller inför diskussionen/presentationen som
är efter jul. Gärna att informationen ges i förväg och mer tydliggör vad som förväntas i den individuella rapporten.

Kontakta support: support@slu.se - 018-67 6600

mailto:support@slu.se

